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SZERETNÉD-E, HOGY ISTEN MEGHALLGASSON? 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. október 6. 

 

Hálát adunk Istennek! Ma délután országos imakör lesz, miről is lehetne szó? Miről is 

lehetne ma tanítani? Nyilván az imádságról. Ennek a mai tanításnak azt a címet adtam: 

Szeretnéd-e, hogy Isten meghallgasson? Itt már sokak szívében ott a válasz. Van, aki nagyon 

magabiztos: igen, igen, Isten engem meghallgat! Aztán vannak, akik bizonytalanok, vannak, 

akik nem tudják, vannak, akik azt mondják, hogy lehet, hogy Isten meghallgat. Az imáról sok 

elképzelés van, sokféle tanítás van, ahogy az úrvacsorával kapcsolatban is, minden mítosz, 

legenda veszi körül, de minket igazán nem ez érdekel. Minket az igazság érdekel, az, hogy 

mit ír erről Istennek az Igéje. Ma általánosságban fogok tanítani az imáról. Jó néhány igever-

set kigyűjtöttem, és végig fogjuk ezeket szépen nézni. Úgyhogy vetítsük is ki az első igever-

sünket. Azt mondja: 

1Thessalonika 5,17. 

17. Szüntelen imádkozzatok. 

Szüntelen imádkozzatok! Ez nagyon érdekes, szüntelen imádkozzunk? Akkor ne is csinál-

junk semmit, csak egész nap imádkozzunk? Miről szól ez az Ige? Aztán nézzük a következőt: 

Kolosse 4,2. 

2. Az imádságban állhatatosak legyetek, vigyázván abban hálaadással;  

Tehát az Ige világosan biztat bennünket arra, hogy imádkozzunk, hogy szóljunk Istenhez, 

hogy beszélgessünk vele. De fölmerülhet a kérdés sokak számára, és én is hallottam már ilyen 

kérdéseket, hogy nem szükséges annyira imádkozni, hiszen Isten úgyis tudja, hogy mit 

akarunk. Fölmerül ilyenkor a kérdés, hogy minek imádkozzunk egyáltalán. Először is azért, 

mert Isten mondja! Nézzük meg az idevonatkozó igeverseket, hogy az emberek mire 

hivatkoznak, miért tesznek fel ilyen kérdést: 

Máté 6,8. 

8. Ne legyetek hát ezekhez hasonlók; mert jól tudja a ti Atyátok, mire van szüksége-

tek, mielőtt kérnétek tőle. 

Mert jól tudja a ti Atyátok, mire van szükségetek, mielőtt kérnétek tőle. Akkor minek 

imádkozzunk, hiszen Isten úgy is tudja? Nagyon sokszor meghirdetjük az alkalmainkat, az 

összejöveteleinket, az evangelizációs összejöveteleinket, hogy imádkozunk a betegek 

gyógyulásáért. Hallottam olyat, hogy minek menjek el? Ha Isten akar, akkor úgyis meggyó-

gyít! A Bibliában nem olvasunk ilyeneket, hogy Isten meggyógyította azokat, akik semmilyen 

lépést nem tettek feléje. Nem sok ilyen esetről számol be a Biblia. Igaz? Aztán nézzük a 

Zsoltárokban: 

Zsoltárok 139,4. 

4. Mikor még nyelvemen sincs a szó, immár egészen érted azt Uram! 

Akkor most mi a csudának mondjam ki, miért imádkozzak egyáltalán? 

Ésaiás 65,24. 

24. És mielőtt kiáltanának, én felelek, ők még beszélnek, és én már meghallgattam. 

Ezek az igeversek arra engednek némelyeket következtetni, hogy akkor valójában nincs 

olyan nagy szükség az imára, Isten úgyis tudja, hogy mi a problémánk, hiszen Ő mindent tud. 

Mi a csudának imádkozzunk? Előbb már elmondtam a választ, magam elé szaladtam. Egy 

dolog miatt: mert Isten azt mondja, hogy imádkozzunk! Hogy imádkozzatok, szüntelenül 

imádkozzatok! Ez az egyik ok, és meg fogjuk találni a többi okot is, hogy miért imádkozzunk. 

Egy fontos dolgot szeretnék elmondani: az imánkkal nem felvilágosítjuk Istent! Tehát amikor 

odamegyünk Istenhez, akkor nem mondunk neki olyan dolgot, hogy azon Ő meglepődik, 

hogy nahát, én ezt nem is gondoltam volna! Hát én nem is tudtam, hogy neked ilyen 

problémád van! Hát ezt ki gondolta volna? Az imával nem Istent világosítjuk föl, nem 

oktatjuk ki, és nem információkat adunk az imával.  
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Nézzük az ima erejét! Azt mondja az Írás: 

Máté 7,7–11.  

7. Kérjetek és adatik néktek, keressetek és találtok; zörgessetek és megnyittatik néktek. 

8. Mert aki kér, mind kap, és aki keres, talál, és a zörgetőnek megnyittatik. 
Tehát Isten azt mondja az Igéjében, hogy kérjetek, és adatik. Ha kerestek, akkor találni 

fogtok, ha zörgettek, akkor megnyílik néktek. Ezt Isten ígérte nekünk. Nagyon sokan félnek 

attól, hogy mi van, ha nem jól imádkozom? Mi van, ha nem helyesen teszem ezt? Mi van, ha 

Isten nem válaszolja meg az imámat? Esetleg Isten nem hallgat meg engem? Nézzük az Igét: 

9. Avagy ki az az ember közületek, aki, ha az ő fia kenyeret kér tőle, követ ád néki? 

10. És ha halat kér, vajon kígyót ád-e néki? 

11. Ha azért ti gonosz létetekre tudtok a ti fiaitoknak jó ajándékokat adni, mennyivel 

inkább ád a ti mennyei Atyátok jókat azoknak, akik kérnek tőle?! 
Ebből az igesorból sok minden kiderül. Ha imádkozol, akkor nem rossz dolgot fog neked 

Isten adni. Ha imádkozunk, ha Isten elé megyünk, úgy, ahogy a szülő a gyermekeinek, csak jó 

dolgot ad. Isten nem tervezett a számunkra semmi rosszat. Nézzük a Jakab levelet, és itt az 

ima fogalmát ki fogjuk elemezni.  

Jakab 5,13–18.  

13. Szenved-e valaki köztetek? Imádkozzék. Öröme van valakinek? Dicséretet énekeljen. 

14. Beteg-e valaki köztetek? Hívja magához a gyülekezet véneit, és imádkozzanak fe-

lette, megkenvén őt olajjal az Úrnak nevében. 

15. És a hitből való imádság megtartja a beteget, és az Úr felsegíti őt. És ha bűnt kö-

vetett is el, megbocsáttatik néki.  

16. Valljátok meg bűneiteket egymásnak és imádkozzatok egymásért, hogy meggyó-

gyuljatok: mert igen hasznos az igaznak buzgóságos könyörgése. 

17. Illés ember volt, hozzánk hasonló természetű; és amikor buzgón imádkozott, hogy 

ne legyen eső, nem volt eső a földön három esztendeig és hat hónapig:  

18. És ismét imádkozott, és az ég esőt adott, és a föld megtermé az ő gyümölcsét. 

Nézzük végig ezeket az igesorokat! Ahogy megszokhattátok tőlem, kiszótáraztam hogy az 

imádságról mit mond az eredeti görög. Az első, amit megnézünk, hogy „imádkozzék”. Néz-

zük, hogy mi ennek a szónak a jelentése: imádkozik Istenhez, beszél, könyörög. Itt már gya-

korlatilag megfogalmaztuk az imádság lényegét. Mi az ima? Beszélgetés Istennel. Tehát 

amikor imádkozunk, akkor Istennel beszélgetünk. „És a hitből való imádság megtartja a 

beteget, és az Úr felsegíti őt. És ha bűnt követett is el, megbocsáttatik néki.” Nézzük az 

imádság szót. Ez itt egy másik görög szó. Ima, imádság, és ezeknek a ragozott formáját 

használja itt az Ige, de a görögben ez itt mind más-más szavak. Nézzük meg, hogy az imádság 

mit jelent: imádkozik, könyörög – és egy nagyon különleges jelentése is van: Istennek tett 

fogadalom és elköteleződés! Nagyon megdöbbentett ennek a szónak a jelentése! Ez mutat 

nekünk valamit. Ez mutatja az imához való hozzáállásunkat, mutatja az Istenhez való hozzá-

állásunkat, a szívünk állapotát. Az elköteleződésünket. Az imádság nemcsak az imádságot és 

a könyörgést jelenti, hanem az Istennek tett fogalmat, és elkötelezettséget. 

Akkor nézzük, hogy mi az a hitből való imádság, hogy mit jelent, ha hitből imádkozunk? 

Hit, bizalom. Egy bizalom, hogy megbízunk Istenben, amikor odafordulunk hozzá, akkor 

megbízunk Őbenne.  

1János 5,14–15. 

14. És ez az a bizalom, amellyel Őhozzá vagyunk, hogy ha kérünk valamit az Ő aka-

rata szerint, meghallgat minket.  

15. És ha tudjuk, hogy meghallgat minket, akármit kérünk, tudjuk, hogy megvan 

nekünk, amit kértünk tőle.  

Nagyon sokan imádkoznak, és nagyon sokszor jöttök hozzánk imakéréssel, és ez nagyon 

jó, hogy egy akaraton vagyunk, egy hiten vagyunk. Ez megint egy másik része az imának, de 
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nagyon sokatoknak nincs hite a saját imájában. Másokhoz fordultok, hogy mások imád-

kozzanak értetek. Miért? Mert nincs bizalom Isten irányában! Azt gondolod, hogy téged Isten 

nem hallgat meg. Azt gondolod, hogy a másikat jobban meghallgatja. Pedig világos az Ige, és 

ez nem a pásztoroknak, nem a szolgálóknak szól, hanem neked szól. Ez a bizodalom, amellyel 

Őhozzá vagyunk, hogyha kérünk valamit az Ő akarata szerint, meghallgat bennünket. Majd 

megnézzük azt is, hogy vannak olyan imák, vagy imaformák, amik nem Isten akarata szerint 

valók. Ha így imádkozol, ne aggódjál, az nem lesz meghallgatva! Ennyi fog történni csak, és 

semmi több.  

Aztán mit jelent még? Jelenti a hűséget, a megbízhatóságot, a hitelességet. A meggyőző-

dés, és a bizonyosság. Tehát a hitből való imádság részünkről egy hűséget, egy megbízható-

ságot, egy hitelességet jelez, és ehhez hozzátesszük, hogy ilyen módon imádkozunk, könyör-

günk, és ilyen módon köteleződünk el Isten felé.  

Filippi 4,6–7. 

6. Semmi felől ne aggódjatok, hanem imádságotokban és könyörgéstekben minden 

alkalommal hálaadással tárjátok fel kívánságotokat az Isten előtt. 

7. És az Istennek békessége, mely minden értelmet felülhalad, meg fogja őrizni 

szíveiteket és gondolataitokat a Krisztus Jézusban.  

A Biblia azt mondja, hogy semmi felől ne aggódjatok. Arról is beszél, hogy az Istennek 

gondja van még a madarakra is. Gondja van minden teremtett lényére. Még a verebek se 

aggódnak. Láttatok-e már aggódó verebet? Ül az ágon, és aggódik. Honnan jön a következő 

falat, honnan szerzem meg az elemózsiámat? Aggódó keresztényt láttál-e már? Igen, néha a 

tükörben is. Láttunk már aggódó keresztényeket. Az Ige azt mondja, hogy ne aggódjunk, 

hanem mit csináljunk helyette? Imádkozzunk! Az aggodalmaskodásunkkal nem tudjuk meg-

növelni a termetünket egy arasszal sem, mondja az Úr Jézus Krisztus. Az aggodalom félelem 

és bizalmatlanság Isten felé.  

Róma 14,22. 

22. Tenéked hited van: tartsd meg magadban Isten előtt. Boldog, aki nem kárhoztatja 

magát abban, amit helyesel.  

Hittel menjünk oda az Úr elé, hittel vigyük oda a könyörgésünket, az imádságunkat, de 

nyilván az imádság az nemcsak kérésekből áll. Ma nem fogunk kitérni az imafajtákra, csak 

általánosan fogunk beszélni az imáról. Amint az elején említettük, az imádkozás az nem más, 

mint egy kapcsolat Istennel, egy párbeszéd, egy közösség Istennel. Akkor azt mondja az Ige, 

hogy imádkozzatok egymásért, ugye a Jakab levélből indultunk ki az előbb. Itt az imádkoz-

zatok megint egy másik görög szó: kíván, kér, óhajt. Helye van-e a kívánságainknak, a 

kéréseinknek, az óhajainknak Isten előtt? Sokan nem mernek odamenni, mert olyan önző 

vagyok, olyan egoista vagyok, ha valamit kérek! Gondolj bele, hogy a kicsi gyereked önző, 

egoista, ha odajön a szükségeivel hozzád, mint szülőhöz? Nyilván szó sincs erről. Nagyon 

sokan nem mernek Isten elé menni a kívánságaikkal, a kéréseikkel, az óhajaikkal.  

A második jelentése itt az imádkozzatok szónak, hogy könyörög, és Istennek megfogad, 

megígér valamit. Itt az előbb már volt erről szó, ebben a szóban is benne van az elkötelezett-

ség. Az ígéret, az elköteleződés. Az igaznak buzgóságos könyörgése nagyon hasznos. A 

könyörgése szó nagyon érdekes. Az könyörgés, kérés, imádkozás, esedezés. Gyakorlatilag az 

ima szó ezt jelenti.  

Most akkor nézzük meg, foglaljuk össze egy picit. Akkor mi az ima? Egy vallásos elköte-

leződés? Megfogadtam, hogy minden reggel nyolckor imádkozom, vagy kilenckor, vagy 

tízkor imádkozom. Az egy vallásos elkötelezettség? Egy jól megfogalmazott imának, a 

Miatyánk, az Üdvözlégy elhadarása, vagy bármilyen más imának az elhadarása. Sőt, ezek 

egymás utáni ismételgetése, ez lenne az ima? Isten nem azt akarja, hogy szavaljunk neki. 

Hanem mit akar? Azt, hogy menjünk oda szívből Őhozzá, és legyünk vele közösségben. Ne 

felejtsd el, hogy akihez imádkozunk, Ő egy személy. Személy! Ő nem egy kép, nem egy 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 4 

bálvány, Ő egy személy. Ő egy élő személy, akihez mi fordulunk. A görög szavak egyértel-

műen ezt mondják: közbenjárás, könyörgés, baráti beszélgetés Istennel. Azzal az Istennel, aki 

szeret téged, aki annyira szeretett téged, hogy az egyszülött Fiát adta érted. Beszélgetés azzal, 

aki olyan, mint a legjobb barátod. Mint a legjobb barátod. Azzal, akinél ott van minden 

hatalom. Aki mindenben a javadat akarja, aki minden gondodat ismeri, ennek ellenére mégis 

kapcsolatot akar. Sokszor elfelejtjük, hogy kihez imádkozunk: egy személyhez. Magához az 

élő Istenhez.  

Lehet-e beszélgetés kapcsolat nélkül? Tudsz-e valakivel úgy beszélgetni, hogy nincs 

kapcsolat? Mondjuk összeházasodtál a férjeddel, vagy a feleségeddel. Azt mondod neki, hogy 

nekem elég a gyűrű, meg elegek azok a tárgyak, amiket adtál, aztán kész, itt végeztünk, nem 

tárgyalunk tovább. Nyilván ez nem egy kapcsolat, igaz? A kapcsolat mitől kapcsolat? Attól, 

hogy beszélgetünk. Mi kell a beszélgetéshez? Szerintem legalább két személy, igaz? Ez a 

minimum. Magadban is beszélgethetsz, de az nem annyira érdekes! Szokták mondani, hogy 

nem mindenki bolond, aki magában beszél, csak nincs, aki meghallgassa. De van, aki meg-

hallgasson, mert Isten téged mindig meghallgat. Az ima gyakorlatilag egy beszélgetés 

Istennel. Isten szeretné, hogy az összes dolgunkat, ami csak van, mindent Ővele beszélnénk 

meg legelőször. Istennel egy hitben való egyesülés.  

Az ima nem üres kiabálás, lármázás, zajkeltés, és nem is egy séma. Nagyon sokan 

formulákat imádkoznak. Sémákat. Úgy gondolják, hogyha nagyon kiabálunk, akkor majd 

Isten jobban meghallgat bennünket. Ha üvöltözünk, akkor meghallgat bennünket Isten. Nem 

így beszélgetsz a barátoddal, normál esetben nem így beszélgetsz a házastársaddal, igaz? A 

kérdés az, hogy miről beszélgessünk Istennel? Pál apostol igen magasra tette a lécet ebben, 

úgyhogy meg fogjuk nézni Pál imáját. Hogy miért imádkozzunk? Ez egyik leggyönyörűsé-

gesebb ima, amit megtalálunk a levelekben.  

Efézus 3,14–21. 

14. Ezokáért meghajtom térdeimet a mi Urunk Jézus Krisztusnak Atyja előtt,  

15. Akiről neveztetik minden nemzetség mennyen és földön, 

16. Hogy adja meg néktek az Ő dicsősége gazdagságáért, hogy megerősödjetek 

hatalmas erővel az Ő Szelleme által a belső emberben; 

17. Hogy lakozzék a Krisztus hit által a ti szívetekben; 

18. A szeretetben meggyökerezzetek és alapot vegyetek, hogy megérthessétek minden 

szentekkel egybe, hogy mi a szélesség és hosszúság és mélység és magasság, 

19. És megismerjétek a Krisztusnak minden ismeretet felülhaladó szeretetét, hogy 

ekképpen beteljesedjetek az Istennek egész teljességéig. 

20. Annak pedig, aki véghetetlen bőséggel mindent megcselekedhet a bennünk mun-

kálkodó erő szerint, feljebb hogynem mint kérjük vagy elgondoljuk, 

21. Néki légyen dicsőség a Gyülekezetben a Krisztus Jézusban nemzetségről nemzet-

ségre, örökkön örökké. Ámen! 

Akkor nézzük. Az Úr Jézus is tanított bennünket imádkozni, ezt majd meg fogjuk nézni. 

Minden hívő, minden keresztény ismeri a Miatyánkot. Jézust nagyon gyakran látták a 

tanítványai imádkozni. Volt, hogy elvonult, félrevonult, elment és imádkozott. A tanítványai 

arra kérték Jézust, hogy tanítsa őket imádkozni. A Miatyánk imája úgy kezdődik, hogy Mi 

Atyánk. Itt ugyanúgy benne van az elején. Meghajtom térdemet az Atya előtt. Itt meg van 

határozva az, hogy egyáltalán kihez imádkozunk. Kihez imádkozunk? Az Atyához. 

Elismerem az Ő fenségét, elismerem az Ő mindenhatóságát, elismerem az Ő nagyságát, a 

szeretetét, és mindent, aki Ő. Meghajtom térdemet az Atya előtt. Akiről nevét kapja minden 

nemzetség, mennyen és földön. Adja meg néktek, a dicsőségének gazdagsága szerint, hogy 

hatalmasan megerősödjetek a belső emberben, az Ő Szelleme által. Miért imádkozott Pál? 

Hogy Isten Szelleme által, aki bennünk él, aki bennünk van, megerősödjünk a bensőnkben. A 

bensőkben! A benső emberünkben! Isten, aki megerősít bennünket. Az Ő Igéje által erősít 
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meg bennünket. Hogy Krisztus lakjék szívetekben, hit által. Ez mikor történt meg? Akkor, 

amikor Krisztust befogadtuk. Isten nem lakik templomokban, nem lakik – mint az előbb 

mondtam – péksüteményekben, nem lakik sehol máshol. Ő benned él, benned lakik.  

A szeretetben meggyökerezve. A Galata levélből ismerjük, hogy Istennél sem a körülme-

téltség, sem a körülmetéletlenség nem számít, hanem a szeretet által munkálkodó hit. Ezért 

meg kell, hogy gyökerezzünk a szeretetben. Ezért imádkozik Pál apostol. Ez mit jelent? Hogy 

megismerjük az Ő szeretetét. Addig nem tudjuk közvetíteni valakinek a szeretetét, amíg nem 

ismerjük azt. Tehát először is meg kell ismernünk az Ő minden értelmet felülhaladó szerete-

tét. Ezt a szeretetet kell közvetítenünk egymás felé. Úgy fogjuk föl, hogy mi a szélessége, a 

hosszúsága az Isten jóságának, hogy ebben jussunk teljességre. Hogy ismerjük meg Istennek a 

jóságát. Ha valakiről nem tudod, hogy jó, nem tudod, hogy szeret téged, nem tudod, hogy te a 

szeme fénye vagy, akkor hogy tudsz hozzá fordulni bizalommal? Ezért imádkozott Pál, hogy 

ezt megismerjük. Hogy mi a szélessége, a hosszúsága Isten jóvoltának. Azt mondja, hogy 

minden ismeretet meghaladó szeretetét, hogy teljességre jussatok. Isten mindent átfogó 

teljességéig. Aki pedig mindent megtehet, sokkal bőségesebben, mint ahogy mi kérjük, vagy 

elgondoljuk. Isten mindent megtehet, Isten szuverén, Isten cselekedhet.  

A kérdés az, hogy akkor Isten csak az imáinkra cselekszik? Nem, Ő cselekedhet bármikor. 

De mégis azt kéri tőlünk, hogy imádkozzunk, hogy kérjünk, hogy zörgessünk, hogy beszél-

gessünk vele, hogy kommunikáljunk vele, mert kapcsolatot akar. Miért teremtette az embert 

egyáltalán? Nézzük meg a Teremtés könyvében. A hűvös alkonyatkor Isten beszélgetett 

Ádámmal és Évával. Kommunikáltak, kapcsolatuk volt. A kereszténység nem egy vallás, 

hanem egy kapcsolat, egy élő kapcsolat Istennel. Hajlamosak vagyunk ezt elfelejteni néha az 

imáinknál is. Hiszen Isten egy személy, és ezt hangsúlyozni kell!  

Nézzük tovább. Nyilván a dicsőséget neki adjuk. Mert Isten sok mindent megoszt velünk, 

mindent odaad nekünk, de a dicsőség az Övé. Menjünk be az Ő jelenlétébe! Még egyszer 

nézzük meg, hogy az ima gyakorlatilag ajtót nyit Istennek, hogy cselekedjen az életünkben. A 

test cselekedete nem sokat használ nekünk, amikor mi próbálunk elvégezni dolgokat Isten 

helyett. Az egy olyan kút, amiben nincsen víz. Fölösleges az erőnket olyan dolgokra 

fecsérelni, ami úgysem fog működni. Nagyon érdekes történet van az 1Királyok könyvében. 

Ismeritek jól a történetet, amikor Aháb és Jezabel üldözi Illést, és kétfelé sántikálnak. Illés 

kérdőre vonta a királyt és a sokaságot, hogy meddig sántikálnak még kétfelé. Ha Baál az 

isten, akkor imádjuk őt, ha Isten az Isten, akkor Őt imádjuk. Ne sántikáljatok kétfelé! Kihívta 

őket, és a Kármel hegyén egy áldozati oltárt állítottak föl. Egyet az ő istenüknek, egyet pedig 

az igaz Istennek, Ábrahám, Izsák, és Jákób Istenének. Akkor Illés kihívta őket, és mondta: Ha 

a Baál az isten, akkor fog nektek válaszolni úgyis. Nagyon tetszik, amikor Gedeon is 

lerontotta az Aserákat, lerontotta a bálványokat, és fellázadtak, hogy megöljék Gedeont. Az 

apja, aki szintén bálványimádó volt, annyit mondott, hogy figyelj ide, ha ez az akármilyen 

isten Isten, akkor pereljen magáért. Nekünk nem kell megvédeni Istent, nekünk nem kell 

megvédeni Jézus Krisztust, Ő védelmez, Ő óv bennünket. Igaz? A 91. zsoltár mondja: Aki a 

felségesnek rejtekében lakozik, a mindenható árnyékában nyugszik az.  

Nézzük meg itt, hogyan imádkoztak a pogányok:  

1Királyok 18,25–29.  

25. És monda Illés a Baál prófétáinak: Válasszátok el magatoknak az egyik tulkot, és 

készítsétek el ti először; mert ti többen vagytok, és hívjátok segítségül a ti isteneteknek 

nevét, de tüzet ne tegyetek alája. 

Itt ez a lényeg. 

26. És vették a tulkot, amelyet nékik adott, és azt elkészíték, és segítségül hívták a 

Baálnak nevét reggeltől fogva délig, mondván: Baál! Hallgass meg minket! De nem jött 

szó, sem felelet. És ott sántikáltak az oltár körül, amelyet készítettek.  

Hosszan, hosszan, sokat, sokat imádkoztak.  
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27. Mikor pedig már dél lett, elkezdte őket gúnyolni Illés, azt mondván: Kiáltsatok 

hangosabban, hiszen isten! Talán elmélkedik, vagy félrement, vagy úton van, vagy talán 

aluszik, és felserken. 

28. És elkezdtek hangosan kiabálni és az ő szokásuk szerint késekkel és borotvákkal 

metélték magukat, míg ki nem csordult a vérük. 

29. Mikor pedig a dél elmúlt, prófétálni kezdtek egész az esteli áldozatig, de akkor 

sem lett se szó, se felelet, se meghallgattatás. 

Pogány istenhez mindegy, hogyan imádkozom, az egyébként sem fog meghallgatni, de 

nézzétek meg, hogy ezek pogány szokások, amikor különféle eszközöket használnak az 

imához. Itt késekkel vagdalták magukat, kiabáltak, különféle testi megnyilvánulások voltak. 

A világon majdnem minden ember imádkozik, még talán valahol a pogányok is. Legalább is 

fölsóhajtanak a szívükben. Reinhard Bonnke mondta egyszer, már vagy húsz éve hallottam, 

hogy a zuhanó repülőgépen nincs egy ateista sem. Igaz? Ott senki nem azt kiabálja, hogy 

Lenin segíts, vagy Marx, vagy bármit. Ott mindenki tudja, hogy van Isten. Amikor súlyos a 

helyzet, mindenki imádkozik. Imádkoznak minden vallás képviselői, imádkozik a buddhista, 

imádkozik a muzulmán. Sokan, sokan imádkoznak, mindenki imádkozik.  

De nézzük meg, hogy vannak imák – és ezt a Biblia tanítja –, amiket Isten meghallgat, és 

vannak olyan imák, amit Isten utál. Ezt így kijelenti az Igében. Most nézzünk meg egy-két 

ilyen dolgot. Erre építünk, akkor a mai alkalom után megváltozik az imakép, hogy egy kicsit 

máshogyan fogunk kommunikálni a mi édes Atyánkkal. Tényleg személynek tekintjük Őt, és 

nem pedig valami formulának, vagy rituálénak, hanem tényleg egy igazi kommunikáció lesz a 

mi édes Atyánkkal.  

Ésaiás 59,1–2. 

1. Ímé, nem oly rövid az Úr keze, hogy meg ne szabadíthatna, és nem oly süket az Ő 

füle, hogy meg nem hallgathatna; 

Nekünk egy élő Istenünk van, nem valami bálványt imádunk, akihez kiabálni kell, és 

üvöltözni, és úgy sem segít, hanem Ő meghallgat bennünket. Tehát az Ige biztat bennünket 

erre. Most nézzük meg a 2. verset, hogy mi tart vissza nagyon sok embert abban, hogy 

imádkozzon: 

2. Hanem a ti vétkeitek választanak el titeket Istenetektől, és bűneitek fedezték el 

orcáját előttetek, hogy meg nem hallgatott. 

Miért nem hallgat meg Isten? Mondják sokan, hogy a bűnök miatt, a vétkek miatt. Ne 

felejtsétek el, és ezt hangsúlyozni kell minden alkalommal, hogy a Szentírás két részből áll. 

Van egy Ószövetség, és van egy Újszövetség. Én tudom, hogy ez nem egy új információ, de 

mégis sokan ezt figyelmen kívül hagyják. Ésaiás próféta az Ószövetségben volt próféta, és 

direkt megnéztem a vétek szót, hogy mit jelent héberül. Hogy mi az, ami elválaszt minket 

Istentől? A vétek héberül avón. Jelenti, mint állapot: bűn, gonoszság, romlottság. Kérdésem: 

te bűnös vagy? Nem. Köszönöm, határozott válasz. Igen, ez az igazság. Ha Krisztusban vagy, 

akkor már nem vagy bűnös. Gonosz vagy? Romlott vagy? A válasz nem. Nincs súly.  

Nézzük, hogy mi az, ami elválaszthat, akár keresztényt is Istentől: bűntudat, büntethetőség, 

bűnösség. A bűntudat, a kárhoztatás bizony elválaszthat attól, hogy Isten meghallgassa az 

imádat. Ha úgy gondolod, hogy te nem vagy méltó, hogy odamenj Istenhez.  

Mit mond a Zsidókhoz írt levél 10. részében? 

Zsidó 10,22–23. 

22. Járuljunk hozzá igaz szívvel, hitnek teljességével, mint akiknek szívük megtisztult 

a gonosz lelkiismerettől a vérrel való meghintés által, és testük meg van mosva tiszta 

vízzel;  

23. Ragaszkodjunk a reménység hitvallásához tántoríthatatlanul, mert hű az, aki az 

ígéretet tette. 
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Mit mond nekünk Isten Igéje? Az Újszövetségben vagyunk. Hogyan járuljunk hozzá? 

Tiszta szívvel, bizalommal menjünk, a kegyelem királyi székéhez így járuljunk oda. Tehát a 

bűntudat távol tart Istentől. Amikor az emberekben a bűntudatot sulykolják, és azt mondják, 

hogy te nem mehetsz Isten elé, mert rosszat tettél, akkor ez egy nagy hazugság! Pontosan 

akkor kell odamenni Istenhez, amikor a legrosszabb, amikor a hordó alján vagy, a hordó alatt 

érzed magad. Akkor kell legjobban Istenhez menni. Meg amikor a legjobban érzed magad, 

akkor is. Mindig Őhozzá kell menni. Az nem az állapotodnak a függvénye, hogy te az Isten 

fia vagy, vagy nem. A kisgyereked bármikor odamehet hozzád, nem? Ha érzi, hogy rosszat 

tett, azt úgyis látod, mert akkor kerül. Nem? Mint súly, ránk nehezedik a bűntudat, az tényleg 

gátolja. Akkor azért nem tudsz hittel imádkozni. Azt hiszed, hogy Isten haragszik rád. Azt 

hiszed, hogy nem szeret, ezért nem ad neked semmit. Kirabolod magad Isten áldásaiból.  

Az avón jelentése, mint következmény: büntetés, baj, csapás. Mitől félnek az emberek? 

Hogy Isten majd meg fog büntetni minket. Isten nem fog megbüntetni, mert Isten már odaadta 

helyettünk az egyszülött Fiát. Ő bűnné lett már érettünk. A bűneink büntetése rajta van, és az 

Ő sebeiben gyógyultunk meg – tanítja Isten Igéje. Attól félsz, hogy bajt, csapást fog rád 

hozni. Ne felejtsd el, nem vagyunk az ószövetség alatt. Nem vagyunk az áldás és az átok alatt. 

Mert az áldás és az átok szövetsége az ószövetség. Ha teljesíted az Úrnak minden paran-

csolatát – nem csak azt, amelyikhez kedved van, hanem minden parancsolatát –, és meg-

maradsz az Ő beszédében, akkor… De ez az ószövetség. Ez nem az újszövetség. Mi fiakká 

tétettünk, mi Isten népe vagyunk, Isten gyermekei vagyunk. Isten nem fog rád hozni csapást. 

Ha az Ésaiást végigolvasnák az emberek, mert általában elolvassák az elejét, és innen 

prédikálják, hogy Isten azért nem hallgat meg, mert bűnös vagy. Ez kirabolja a hívőt a 

reménységből. Nézd meg az utolsó versét az Ésaiásnak, ott is elmondja, hogy igen, ez most 

így van, de majd nem így lesz. 

Ésaiás 59,21. 

21. És én ővelük ily szövetséget szerzek, szól az Úr: Szellemem, amely rajtad nyugo-

szik, és Igéim, amelyeket szádba adtam, el nem távoznak szádból, és magodnak szájából, 

és magod magvának szájából, így szól az Úr, mostantól mindörökké! 
Dicsőség legyen az Úrnak! Tehát Ésaiás elmondta azt is, hogy most igen, így van, de ez 

nem így lesz. Tudjuk, hogy azóta ez megváltozott. Nézzük, hogy mi az, amit nem szeret Isten.  

Példabeszédek 28,9. 

9. Valaki elfordítja az ő fülét a törvény hallásától, annak könyörgése is utálatos. 
Nem adja vissza ez a fordítás a lényeget, ezért az Új fordítást is kiírtam: 

Példabeszédek 28,9. Új fordítás 

9. Aki elfordítja a fülét, és nem hallgat a tanításra, annak még az imádsága is 

utálatos. 
Mi nem vagyunk törvény alatt, mi nem vagyunk a mózesi törvényrendszer alatt, de aki 

nem hallgat a tanításra, annak még az imádsága is utálatos. Isten nem változott meg, ha 

ószövetség van, ha újszövetség van is. Isten nem szerette a rossz dolgokat az ószövetségben 

sem, meg az újszövetségben sem szereti. A bűn az ószövetségben is bűn volt, és az 

újszövetségben is bűn. De más a viszonyunk Istenhez, más a bűnöknek a megítélése – ezt kell 

megérteni. Ezek szellemi igazságok. Az Igével való közösség micsoda? Végül is egy 

imádság, mert amikor az Igével vagyunk közösségben, akkor kivel vagyunk közösségben? 

Istennel! Jézus a testté lett Ige. Ő az Ige! 

Jakab 1,2–8. 

2. Teljes örömnek tartsátok atyámfiai, mikor különféle kísértésekbe estek, 

3. Tudván, hogy a ti hiteteknek megpróbáltatása kitartást szerez.  

4. A kitartásban pedig tökéletes cselekedet legyen, hogy tökéletesek és épek legyetek, 

semmiben hiányt ne szenvedjetek. 
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Mi abban az öröm, ha valakinek kísértése van? Abban nincs nagy öröm, de az az öröm 

van benne, hogy győztesen fogunk kijönni a túloldalon. 

5. Ha pedig valakinek közületek nincs bölcsessége, kérjen Istentől, aki mindenkinek 

készségesen és szemrehányás nélkül ad; és megadatik néki. 
Nézzétek meg Salamont, aki az apjától, Dávid királytól örökölte a trónt, és egy nagy 

királyságot kellett vezetnie. Meglátogatta őt Isten, és azt mondta neki, hogy: Kérj, amit csak 

akarsz! Annyiszor elgondolkodtam, hogy én milyen haszontalanságokat kérhettem volna. De 

Salamon mit kért? Uram, nekem a Te bölcsességedre van szükségem! Ezt nagyon jegyezzük 

meg! Ha nekünk megvan Isten bölcsessége, akkor mindenünk megvan. Hiába van vagyonod, 

hiába van pénzed, hiába van akármid, ha nincs hozzá bölcsességed, akkor el fogod veszíteni, 

nem fogsz gyarapodni, tönkre fogsz menni. Érdekes felmérést végeztek lottónyertesekkel, 

akik megnyerték az ötös találatot. Megkeresték őket pár év múlva, szinte mindegyik tönk-

rement. Volt, aki rosszabb állapotba került, mint előtte volt. Mert bölcsesség kell! Ha nincs 

bölcsességed, akkor mindegy, hogy mid van, mert nekünk Isten bölcsességére van 

szükségünk. Ezért kutatjuk, ezért keressük Isten bölcsességét, ezért keressük az Ő arcát, 

kérdezve, hogy mit csináljunk, mit tegyünk. Hányan tettünk már butaságokat? Azt hiszem, itt 

mindenki föltehetné a kezét. Én elsőnek. Hogyan kérjünk? Kérje hittel! Ez megint csak az 

imának a része. 

6. De kérje hittel, semmit sem kételkedvén: mert aki kételkedik, hasonlatos a tenger 

habjához, amelyet a szél hajt és ide s tova hány. 
Amikor odamész, akkor higgyél abban, hogy Isten meghallgat, és be fogja tölteni a 

szükségeidet, sőt, a szükségeid fölött fog betölteni. 

7. Mert ne vélje az ilyen ember, hogy kaphat valamit az Úrtól; 

8. A kételkedő, a minden útjában állhatatlan ember. 
Ezek azok az imák, amik elmennek, ahol nincs ott a hit, nincs ott a bizalom Isten iránt. 

Azt mondja az Ige, hogy az ilyen ember nem kaphat semmit az Úrtól. Miért? Mert az Úr nem 

szereti őt? Mert nem ugyanúgy az Úrnak a gyermeke? Dehogynem! Igazából nekünk már 

minden megvan, mert Isten mindent megszerzett nekünk. Nem a hiteddel kell megszerezni. A 

hit csak a kar, ami kinyúl azért, ami már egyébként is a tied. Dicsérjük az Urat ezért! 

Az Ő akaratával nem egyező ima. Jézus szavai ezek, hogy milyenek ne legyünk, amikor 

imádkozunk. Ez megint csak tükör előttünk, úgyhogy most belenézünk a tükörbe, megnézzük, 

hogy milyenek vagyunk. 

Máté 6,5–8. 

5. És mikor imádkozol, ne légy olyan, mint a képmutatók, akik a gyülekezetekben és 

az utcák szegletein fennállva szeretnek imádkozni, hogy lássák őket az emberek. Bizony 

mondom néktek: elvették jutalmukat. 
Ez a színház, a színházi előadás. Isten nem akar színházi előadást, Ő nem színjátékot akar! 

Hogyan imádkozzunk? 

6. Te pedig, amikor imádkozol, menj be a te belső szobádba, és ajtódat bezárva, 

imádkozzál a te Atyádhoz, aki titkon van; és a te Atyád, aki titkon néz, megfizet néked 

nyilván. 

Mit jelent ez a belső szoba? Egyszer valaki mondta, hogy: Én egy térben lakom, akkor 

hogy menjek be a belső szobámba? Nem erről szól. Tehát itt ne szó szerint vedd az Igét. Hol 

lakik Isten? Bennünk lakik. Azt jelenti, hogy csendesedjünk el, és menjünk be az Ő jelen-

létébe. Gondolj bele, hogy akarsz velem beszélgetni, én meg nem vagyok ott. Elég érdekes! 

Tehát, mielőtt elkezdünk Istenhez beszélni, nem baj, ha keressük az Ő jelenlétét. Nem baj, ha 

keressük az Ő arcát, az Ő személyét. A beszélgetés nem egyirányú kommunikáció. Nagyon 

sokan csak beszélnek, beszélnek, hadarják, mondják. Amikor beszélsz, akkor mi történik 

veled? Akkor a szád van nyitva, és a füled csukva. Amikor beszélgetünk, akkor annak két-



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 9 

irányúnak kell lennie. Itt nem hallható hangokról beszélek, mielőtt elkezdenél hangokat 

keresni, hanem válaszokat keresel Istentől.  

Miért imádkozunk? Valami miatt odamegyünk Istenhez, valami gondunk, bajunk, 

problémánk van. Vagy csak egyszerűen azért, mert imádjuk Őt. Azért, mert szeretjük Őt. 

Azért, mert hálás a szívünk mindazért, amit adott nekünk. Odamehetünk, hogy dicsérjük Őt. 

Isten a dicséretek között lakozik. Az csodálatos dolog, amikor az imát dicsérettel kezdjük. 

Van, hogy csak egyszerűen dicséjük Őt, énekelünk Neki, és egyszerűen csak szólunk hozzá, 

mert Ő egy személy. És akkor nem árt, hogyha egy kicsit elcsendesedsz. A csendben néha 

nagyon sok mondanivaló van. Isten fog neked kijelentéseket adni. Ne szavakat keress, ne 

hallható hangokat keress! Nagyon ritka, amikor Isten hallható hangon szól. Már nagyon 

süketnek kell lennie valakinek, ha másként nem hallja meg. Itt a szellemi füleinknek kell 

nyitva lenni. Rengeteg zaklatás ért, rengeteg minden ért, nem tudod a válaszokat bizonyos 

dolgaidra. És egyszer csak jön a megoldás! Nem azért, mert hangot hallottál. Csak egyszerűen 

tudod, hogy: Igen, ez az! Hányan tapasztaltuk már meg ezt? Nagyon sokan. Ezt nem tudod 

másként, csak az élő kapcsolattal. Ha valaki mindig csak beszél, beszél, beszél, csukva 

vannak a fülei, és úgy nem hall Istentől. Néha el kell csendesednünk. Néha van úgy, hogy az 

ember csak csendben ül. Ezt úgy mondják – és a Biblia is, az eredeti azt mondja –, hogy 

meditál. Csak nem szeretjük ezt a szót, mert egyéb hamis vallások másra használják. De 

akkor is ez a legjobb szó rá, amikor valaki kiüresíti az agyát, és csak úgy elvan Isten 

jelenlétében. És Isten fog szólni hozzád. Erről beszél itt az Ige.  

7. És mikor imádkoztok, ne legyetek sokbeszédűek, mint a pogányok, akik azt 

gondolják, hogy az ő sok beszédükért hallgattatnak meg. 
Nem a sok beszéd a lényeg, nem a cirkalmasan megfogalmazott körmondatok, mert nem 

azt hallgatja meg Isten. Tulajdonképpen mi nem is tudtunk imádkozni. Amikor újjászülettünk, 

akkor pár szót mondtunk Istennek, pötyögtünk, de ez a szívünkből jött, és egyszerűen jöttek 

az imaválaszok. Aztán elkezdünk okosodni, elkezdünk sok-sok igeverset megtanulni, és akkor 

elkezdjük bonyolítani a dolgokat, pedig egyszerűen csak azt akarja Isten, hogy közösségünk 

legyen vele. Azt akarja, hogy beszéljünk hozzá, szóljunk hozzá, és Ő is szól hozzánk. És azt 

szeretné, hogy meghalljuk az Ő szavát. Tudok egy tuti módot, hogy meghalljátok Istent. 

Kíváncsiak vagytok rá? Olvassátok az Igéjét, ez mind az Ő szava! Tudom, nem erre 

számítottatok.  

8. Ne legyetek hát ezekhez hasonlók; mert jól tudja a ti Atyátok, mire van 

szükségetek, mielőtt kérnétek tőle. 

A Máté 23-ban is szól az Úr egy-két keresetlen szót a farizeusokhoz. 

Máté 23,14. 

14. Jaj néktek, képmutató írástudók és farizeusok, mert felemésztitek az özvegyek 

házát, és színből hosszan imádkoztok; ezért annál súlyosabb lesz a ti büntetéstek. 

Tehát lehet színből is imádkozni, és lehet szívből is imádkozni. 

Lukács 18,10–14. 

10. Két ember ment fel a templomba imádkozni; az egyik farizeus, a másik 

vámszedő. 

A farizeus az, aki igaznak tartja magát. Ők nem gonosz emberek voltak, hanem egy vallási 

csoport. A farizeusok és a szadduceusok Isten népe volt. A másik meg a vámszedők. Azt úgy 

fordítanánk mai nyelvre, hogy maffiózók, gengszterek. Tehát volt egy igaz ember, és volt egy 

bűnös ember, aki fölment imádkozni. Isten látja a szívedet, Ő azt is látja, hogy mit gondolsz. 

11. A farizeus megállván, ily módon imádkozott magában: Isten! Hálákat adok 

néked, hogy nem vagyok olyan, mint egyéb emberek, ragadozók, hamisak, paráznák, 

vagy mint ím, e vámszedő is.  

12. Böjtölök kétszer egy héten; tizedet adok mindenből, amit szerzek. 
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Sorolta Istennek, hogy miket tesz. Hát elég rövid sor. És mit gondolsz, Isten a többit nem 

tudta? Dicsekedett magával, dicsekedett azzal az egy-két jó cselekedetével, amiért azt 

gondolta magáról, mint sok keresztény gondolja: Én jobb vagyok, mint a másik, és engem 

Isten meghallgat, azt pedig nem hallgatja meg. Óriási tévedés! Nézd meg, a vámszedő hogyan 

imádkozott! 

13. A vámszedő pedig távol állván, még szemeit sem akarta az égre emelni, hanem 

veri vala mellét, mondván: Isten, légy irgalmas nékem bűnösnek! 

Ez az ószövetségben volt, tehát ő bűnös volt. 

14. Mondom néktek, ez megigazulva ment alá az ő házához, inkább hogynem amaz: 

mert valaki felmagasztalja magát, megaláztatik; és aki megalázza magát, felmagasztal-

tatik. 

Tehát nem mehetsz úgy oda Isten elé, hogy felmagasztalod magadat. Sokan azt gondolják, 

hogy én nem vagyok elég jó ahhoz, hogy Isten elé menjek. Igazad van, én sem, meg egyikünk 

sem. De nem azért hallgatja meg Isten, és fogadja el a mi imánkat, mert mi olyan szuper jók 

lennénk. Hanem azért, mert Ő jó. Nézzük meg, hogy mi az ima, és mi nem az ima. Fölírtam 

egy-két dolgot. Az ima nem módszer. Ilyenkor van az, hogy elkezdjük alkalmazni a módszert, 

és kihagyjuk Istent. Ez a módszeres ima. Volt ilyen egyébként, amikor a rézkígyót a 

pusztában fölemeltette Mózes, és aki a rézkígyóra nézett, az megszabadult. Később kihagyták 

Istent, és maradt a módszer, akkor mi lett ebből? Bálvány. Tehát az ima nem módszer. Nem 

információ-adás Istennek. Nem meggyőzése Istennek. Ezt minden keresztény előadta már, te 

is. Mindenkinek volt egy szuper ötlete, és eladjuk az ötletünket Istennek. Istenem, én ezt 

akarom csinálni! Gyere, társulj hozzám! Én valamit elgondoltam, abban majd Te segítesz, és 

megvalósítod! Ez megint nem ima. Hanem mi az, amit keresnünk kell? Isten akaratát, hogy 

mi az, amit Ő akar. És hidd el, Ő tudja a megoldást! Ő tudja, hogy mi az, ami neked jó, és azt 

is tudja, ami neked nem jó. Sokszor akarunk valamit. Olyanok vagyunk, mint a kisgyerekek, 

és olyankor megpróbáljuk megfűzni Istent, hogy álljon mellénk. Néha hálát adhatunk, hogy 

Isten nem adja meg, amit akarunk. Az ima két személy szoros kapcsolata, együttlét Istennel.  

Isten keresése, Istenhez való kapcsolódás. Az ima egy lehetőség, hogy megismerjed Őt, 

kapcsolódjál hozzá, és eggyé váljál vele. Ebben benne van a hálaadás, a dicséret, és ezen belül 

benne van az összes imafajta. Ezeket most nem sorolom fel, mert olyan sok van, hogy nem is 

tudjuk mindet fölsorolni. Isten személy, és nem egy automata. Nem egy gép, nem egy 

bálvány, hogy mantrázunk neki. 

Zsidó 11,6. 

6. Hit nélkül pedig lehetetlen Istennek tetszeni; mert aki Isten elé járul, hinnie kell, 

hogy Ő létezik és megjutalmazza azokat, akik Őt szorgalmasan keresik. 

Ez nagyon tetszik: akik Őt szorgalmasan keresik. Ez a baj sokszor, ezért nem jön a 

gyógyulás, ezért nem jön az imaválasz, ezért nem jön az anyagi áttörés. Mert mit keresünk? A 

gyógyulást keressük, az anyagiakat keressük, a növekedést keressük. Ahelyett, hogy Istent 

keresnénk. Őt! Akik Őt szorgalmasan keresik. Mert Őbenne van mindaz, amit te szeretnél, 

meg amit én szeretnék, meg amit minden ember szeretne. 

Hiába mondjuk el harmincszor a Miatyánkot, meg az Üdvözlégy Máriát szintén 

harmincszor, meg morzsolgatjuk közben a rózsafüzért, vagy imaszíjat rakunk fel magunkra. 

Nem segít ez nekünk. Ez nem imádkozás, amikor eldarálsz valamit. Van egy csodálatos 

imakönyvünk, ami tele van Isten ígéreteivel, tele van Igével. De már néha azt is 

megszokásból mondjuk. Már vannak olyan imák, amit kívülről tudunk, ami egyébként nem 

rossz. De az nem jó, hogy elkezdjük mondani, és végigdaráljuk, pont. Na, végeztünk, 

letudtuk. Ez sem ima! Nagyon gyakran beleeshetünk ebbe a hibába. Ezt úgy hívják, hogy 

mantrázás. Tehát vannak ima-módok, vannak ima-módozatok, csak arra kell figyelnünk, hogy 

nehogy sémává váljon. Nem az imaforma segít rajtunk, hanem a szívből jövő fohász. 

1Korinthus 6,17. 
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17. Aki pedig az Úrral egyesül, egy szellem Ővele 

Tehát az imádságban, az imában is egyesülnünk kell vele. Egy szívvel, egy lélekkel kell, 

hogy odamenjünk. Pünkösd napján mi történt? Egy szívvel, egy lélekkel együtt ültek, együtt 

voltak, és együtt imádkoztak. Soha ne felejtsd el, hogy a legfőbb imavezető benned van. A 

Szent Szellem. 

Róma 8,26. 

26. Hasonlatosképpen pedig a Szellem is segítségünkre van a mi erőtlenségünkben. 

Mert azt, amit kérnünk kell, amint kellene, nem tudjuk; de maga a Szellem esedezik 

miérettünk kimondhatatlan fohászkodásokkal. 

Figyelj, ez nagyon fontos! Mi nagyon sokat imádkozunk nyelveken, és néha mi is átesünk 

a ló túlsó oldalára. Már bocsánat, hogy ezt mondom. Tehát az, hogy az imánk 

meghallgattasson, az nem a decibelen múlik, hogy milyen hangosan imádkozunk. Hanem 

miről beszél itt az Ige? Fohászkodás. Ebben benne van valami: a szívből való sóhajtás. Ezzel 

nem kritizálni szeretnék, vagy lerombolni bárkinek a hitét. Ha neked abban van a hited, hogy 

nyomatod ezerrel, mert úgy gondolod, hogy Isten így hallgat meg, én nem akarom lerombolni 

a hitedet. De nézd meg, mit mond Isten Igéje! Nem lesz hatékonyabb az imád meghallgatása, 

legfeljebb egy kicsit rekedt leszel másnap. Nem baj, ha az imától rekedsz be, de a szívünkből 

kell jönnie az imáinknak. Tehát nem a decibel, nem a formák, még csak nem is a testtartásunk 

az, ami meghatározza, hogy Isten meghallgat bennünket, vagy nem. De Jézus ezt 

elmagyarázta a Jákób kútjánál. Jákób kútja ott van az Ebál és Garizim hegy között elterülő 

síkságon, a sikemi völgyben. Ezt a helyet Jákób vásárolta meg Sekem atyjának fiaitól, és 

mind a mai napig megvan ez a Jákób kútja. Amikor mentek a tanítványok Júdeából Galileába, 

ezen a helyen mentek át. Jézus megéhezett, megszomjazott. Ő megállt a kútnál, és a tanít-

ványok elmentek a következő városba, ami onnan körülbelül tíz percre volt, élelemért. 

Közben jött ehhez a kúthoz egy szamáriai asszony. Egyébként a kút ma is megvan, bír-

Jakubnak hívják. Mind a mai napig ott van, de nyilván építettek oda egy épületet. Túl sok idő 

nincs a történetet kibontani, de a lényeg, hogy ezt a szamáriai asszonyt Jézus megszólította. 

Már ez önmagában véve botrány volt, hiszen nem beszéltek a zsidók a szamáriaiakkal. Még 

Roboám és Jeroboám idejéből eredt ez, amikor kettészakadt az ország. Akkor Jeroboám nem 

engedte le Júdeába a templomba imádkozni az embereket, hanem aserákat készített, meg 

különféle bálványokat. Mert félt, hogy Roboámhoz pártolnak az emberek. Pedig hol lehetett 

volna imádkozni? A jeruzsálemi templomban lehetett imádkozni az ószövetségben, mert ott 

volt Isten jelenléte. Ott lakott Isten a templomban. Ma nagyon könnyű a helyzetünk, mert 

közel hozzád a szó, meg a beszéd, bennünk van Isten. Jézus azt mondta az asszonynak, hogy 

adjon neki inni. Meglepődött az asszony, hogy: Te zsidó létedre kérsz tőlem inni? Azt 

mondta: Nem is tudsz meríteni, nincs nálad kanna se! Jézus pedig azt válaszolta, hogy: Az a 

víz, amiről én beszélek, az örök életnek buzgó kútfeje lesz tebenned. Az a víz, amit én tudok 

adni. Azt felelte ez a szamáriai asszony, hogy: Akkor add nekem azt a vizet! Ezután prófétált 

neki Jézus. Megkérdezte tőle: Hol a férjed? Az asszony azt válaszolta, hogy nincs férje. Jézus 

pedig mondta neki: Jól mondád. Öt férjed volt, de aki most van, ez nem a férjed! Egyből 

megállapította ez az asszony Jézusról, hogy Ő próféta. Azonnal kérdéseket tett föl neki az 

imádsággal kapcsolatban. 

János 4,20–26. 

20. A mi atyáink ezen a hegyen imádkoztak; és ti azt mondjátok, hogy Jeruzsálem-

ben van az a hely, ahol imádkozni kell. 

Ott volt az Ebál és a Garizim hegye, ahol adta Isten az átkot és az áldást. Az Ebál hegyén 

jött az átok, Garizim hegyéről jött az áldás. 

21. Monda néki Jézus: Asszony, hidd el nékem, hogy eljön az óra, amikor sem nem 

ezen a hegyen, sem nem Jeruzsálemben imádjátok az Atyát. 
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22. Ti azt imádjátok, amit nem ismertek; mi azt imádjuk, amit ismerünk: mert az 

üdvösség a zsidók közül támadt. 

23. De eljön az óra, és az most vagyon, amikor az igazi imádók szellemben és 

igazságban imádják az Atyát: mert az Atya is ilyeneket keres az Ő imádóiul. 

24. Az Isten szellem: és akik Őt imádják, szükség, hogy szellemben és igazságban 

imádják. 
Az ima benne van az „imádat” szóban is. Imádat. Itt jelentette ki Jézus először, hogy Ő a 

Messiás. Saját magáról mondta, és egy pogány nőnek jelentette ki. 

25. Monda néki az asszony: Tudom, hogy Messiás jön, aki Krisztusnak neveztetik; 

mikor Ő eljön, megjelent nékünk mindent. 

26. Monda néki Jézus: Én vagyok az, aki veled beszélek. 

Itt van a Bibliában először kijelentve az, hogy Ő a Messiás. 

Hogyan imádkozzunk? A „Mi Atyánk, aki vagy a mennyekben” egyébként a Máté 

evangélium 6.9-ben van. Először is Atyánknak szólítjuk. Ő nekünk nem egy távoli Isten, 

hanem egy szerető Atya. Miért Atya nekünk? Azért, mert mi a fiai vagyunk 

János 1,13. 

13. Akik nem vérből, sem a testnek akaratából, sem a férfiúnak indulatából, hanem 

Istentől születtek. 
Istentől születtünk, akkor Ő a mi Atyánk. Szenteltessék meg a Te neved. Erről már volt 

szó, elismerjük az Ő nagyságát, az Ő tökéletességét, az Ő szentségét, az Ő mindenhatóságát. 

Jöjjön el a Te országod. A Lukács 17 szerint Isten országa már bennünk van. Gyakorlatilag ez 

egy ószövetségi ima. „Legyen meg a Te akaratod, miképpen a mennyben, úgy a földön is”. 

Sokak számára kérdés az, hogy Isten akarja a gyógyulásunkat, vagy nem akarja. Vagy akarja-

e, hogy te gyarapodjál, bővölködjél? Akkor fölteheted a kérdést, hogy a mennyben van-e 

betegség? A mennyben van-e szegénység? A mennyben van-e nyomorúság? Van-e fájdalom? 

Akkor mi Isten akarata? Az, hogy úgy legyen a földön, mint ahogy a mennyben is van! Tehát 

ez már eleve meghatározza Istennek az akaratát. „Bocsásd meg a mi vétkeinket, miképpen mi 

is megbocsátunk azoknak, akik ellenünk vétkeznek”. Ő már megbocsátott nekünk. Mi a mi 

dolgunk? A második rész, hogy mi is megbocsássunk. A múlt heti üzenetet ajánlom a 

figyelmetekbe a megbocsátásról, ahhoz nem tudok semmit hozzátenni. 

„És ne vígy minket a kísértésbe, de szabadíts meg a gonosztól”. A Jakab levélben le van 

írva, hogy Isten nem kísért bennünket, hanem megszabadít bennünket a gonosztól. Ezért 

imádkozunk, hogy szabadítson meg, illetve hatalmat adott nekünk a gonosz felett, hogy 

gyakoroljuk a hatalmunkat, a gonosz felett. Úgyhogy ez nagyon csodálatos. 

János 16,23–24. 

23. És azon a napon nem kérdeztek majd engem semmiről. Bizony, bizony mondom 

néktek, hogy amit csak kérni fogtok az Atyától az én nevemben, megadja néktek. 

Itt azt mondja az Ige, hogy a Jézus nevében imádkozzunk. Tehát a Jézus nevében 

megyünk az Atyához. 

24. Mostanáig semmit sem kértetek az Atyától az én nevemben: kérjetek és meg-

kapjátok, hogy a ti örömetek teljes legyen. 

Vannak téves elképzelések Isten akaratáról, ebbe most nem fogunk belemenni, ezt majd 

egy másik alkalommal nézzük meg. Sokan úgy imádkoznak, hogy nem tudják, mi Isten 

akarata. Mert a Lukács 5-ben van leírva a poklosnak az esete. Amikor Jézus lejött a hegyről, 

találkozott egy poklossal. És a poklos azt mondta neki, hogy: Ha akarod, meggyógyíthatsz 

engem. Nem tudta ez a poklos, hogy őt meg akarja gyógyítani, vagy nem akarja. Azt tudta, 

hogy meg tudja gyógyítani, mert látott már csodákat. Hallott róla, hogy Jézus miket tett, de 

nem volt biztos Isten akaratában. És akkor Jézus egy világos kijelentést, egy örök érvényű 

kijelentést tett: Akarom, gyógyulj meg! Ez neked is szól! Ha kérünk valamit az Ő akarata 

szerint, meghallgat bennünket – 1János 1,14-ben olvassuk. Maga az Úr is imádkozott így: 
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Lukács 22,42. 

42. Mondván: Atyám, ha akarod, távoztasd el tőlem e pohárt; mindazáltal ne az én 

akaratom, hanem a tiéd legyen! 

Nagyon veszélyes a behelyettesítő teológia, amikor nem igeversre hivatkozunk, hanem az 

elképzelésünkre. Olvastam egy jegyzetet, az volt odaírva: Látjátok, mindenkor, mindig így 

kell imádkoznunk: ha ez a Te akaratod! Ez hazugság! Ez nem így van! Isten kinyilvánította az 

akaratát. Van, amikor nem tudjuk, hogy az a dolog Isten akarata vagy nem, de vannak 

egyértelműen kijelentett dolgok. Például a gyógyulással, a bővölködéssel, a békességgel, az Ő 

áldásaival kapcsolatban. Amiről Isten kijelentette, hogy Ő akarja, és mi mégis azt imád-

kozzuk, hogy ha a Te akaratod, akkor az a hitetlenség imája.  

Pál töviséről is sok téves tanítás szól, mert a 2Korinthus 12-ben az van, hogy Pál apostol 

imádkozott háromszor is, és nem ment el ez a betegség. Isten nem akarta őt meggyógyítani. 

Ez megint egy hibás következtetés, ugyanis Pál tövise nem betegség volt. Azt írja, hogy a 

sátán angyala, hogy kísértsen engem. Tehát az egy kellemetlen személy volt, kellemetlen 

ember. Megváltást kaptunk a betegségből, a szegénységből, mindenből megváltást kaptunk, 

de az üldözésektől nem kaptunk megváltást. Ez rossz hír mára, tudom. Lesznek kellemetlen 

emberek. Hiába imádkozol, ott lesznek. De tudsz imádkozni védelemért, hogy ezek az 

emberek ne árthassanak neked. És tudod gyakorolni a hatalmadat, hogy megkötözd a gonoszt, 

hogy ne bántsanak téged. Tehát ebből nem vonjuk le azt a következtetést, hogy így kell 

imádkozni, hogy Isten akarja, vagy nem akarja. Nyilván hittel kell imádkozni. Biztos 

ismeritek a történetet, hogy a falusiak kimentek imádkozni a határ szélére esőért, és csak egy 

ember vitt magával esernyőt. 

Tehát nem attól függ az imánk, hogy milyen bonyolult szavakat mondunk ki, milyen 

gyakran mondjuk ki azokat. Nem attól lesz ereje, hogy milyen a testtartásunk. Esetleg nagy 

színházi jelenetet rendezünk, konferenciákon hasra esünk, nagy teátrális jelenetekkel. Ezektől 

nem lesz jobb imameghallgatás. Vagy nem attól függ, hogy melyik égtáj felé fordulunk. Nem 

a különféle tárgyak, képek, gyertyák, vagy rózsafüzér használatától lesz ereje egy imának, 

hanem a Mindenhatóból árad ki, aki meghallgatja, és megválaszolja a kérésedet. Imádkozás 

közben kapcsolatba kerülünk egy természetfeletti Istennel, és természetfeletti dolgokat várunk 

el. Ez az ima! Halleluja! Bármilyen válasz is érkezzen, az ima erejének forrása maga Isten, 

akihez könyörgünk, aki megválaszolhatja, és meg is válaszolja a mi kérésünket, az Ő 

időzítése szerint. Hálát adunk Istennek!  

Talán egy kis alapot vettünk ma az Igéből a délutáni imához, meg az otthoni imákhoz. Ezt 

mondja Isten Igéje. Ezeket nem én találtam ki, nem én írtam bele a Bibliába. A kapcsolatot 

keressük Istennel, mert erre lettünk elhívva, az Atyával és az Ő Fiával, és az egymással való 

közösségre. Úgyhogy amikor imádkozunk, akkor legyünk egy szívvel, együtt menjünk a trón 

elé, mélyen a szívünkből. Isten az imánkat meghallgatja! Hálát adunk Neki, köszönjük az Ő 

kegyelmét! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


